



WHERE A BRIGHT FUTURE BEGINS

職業專才教育 開創未來

The Hong Kong Institute of Vocational Education (IVE), a member institution of Vocational Training Council, is a vibrant hub of learning with campuses located all around Hong Kong. We bring together young people and nurture them in inspiring ways. Emphasising both breadth and depth, we equip students with transferrable knowledge, practical skills and values to transform their future.

Under IVE's supportive and stimulating learning environments, students become competent professionals who are ready to gain prominence in their chosen field. Our driven and talented students are highly valued by a wide range of employers.

香港專業教育學院(IVE)為職業訓練局機構成員，院校分布於港九及新界，提供一系列優質的職業專才教育課程，配合社會需要。IVE的教學方式富啟發性，助年輕人奠定穩固基礎，開創未來。我們的課程涵蓋範圍廣泛，內容豐富深入，學生從中掌握行業通用知識及實務技能，培養正確觀念，締造光明前景。

院校提供全面的學習支援，激發學生的學習興趣，孕育他們成為業界專才，在職場上盡顯光芒。我們的學生積極向上、專業幹練，廣受各行各業僱主歡迎。



VOCATIONAL SKILLS TO TAKE YOU FURTHER

專業到位 成就理想



Study at IVE 院校特色

- Diverse vocational and professional education and training programmes, including Higher Diploma, Diploma of Foundation Studies, part-time programmes and continuing education courses. More than 80 Government-subsidised full-time programmes are provided
- Qualifications are widely recognised by employers and professional bodies to enhance career competitiveness
- Nine campuses across Hong Kong, equipped with state-of-the-art facilities for hands-on skills training
- At least 100 hours of workplace training for Higher Diploma students to build up work-readiness
- Extensive Mainland and overseas exposure to broaden perspectives
- 提供多元化職業專才教育課程，包括高級文憑、基礎課程文憑、兼讀制課程及持續進修課程等，當中超過80個為政府資助全日制課程
- 資歷獲僱主及專業團體廣泛認可，提升就業競爭力
- 全港共設九間院校，配備專業教學設施，培訓實務技能
- 為高級文憑學生提供不少於100小時職場學習機會，為投身業界做好準備
- 提供豐富的內地及海外學習機會，擴闊視野

How we deliver 教學方針

- Think-and-do teaching approach to help acquire professional skills
 - Strong industry engagement in curriculum enhancement, with over 2,600 enterprises and organisations providing internship and workplace learning opportunities
 - Adoption of design thinking and applied technology to enhance learning experience
 - Inspiring and professional teaching team cultivating the ability of multidisciplinary collaboration in students
 - Interactive English, Chinese and Putonghua training to strengthen workplace communications techniques
 - Whole-person development programmes to foster personal growth
- 採用「思考與實踐」並重的教學模式，助學生掌握專業技能
 - 業界投入參與，確保課程緊貼行業需求，並有超過2,600間企業及機構提供實習及職場體驗
 - 引入設計思維及應用科技，提升學習體驗
 - 富啟發性的專業教學團隊，培養學生的跨學科協作能力
 - 互動的英語、中文及普通話培訓，加強職場溝通技巧
 - 全人發展計劃，促進個人成長

Articulation Pathway 升學路徑



Higher Diploma
高級文憑課程



**Diploma of
Foundation Studies**
基礎課程文憑

Completion of Secondary 6
完成中六

PATH-TO-SUCCESS FOR DIFFERENT CAREER ASPIRATIONS

興趣起步 開創成功路

IVE offers an array of programmes at different education levels across five major disciplines. Students are encouraged to explore programme choices and progression pathways based on individual interests and career aspirations. Graduates equipped with professional knowledge and skills are ready to excel in their chosen fields.

IVE共設五個專業學科，提供多元化及不同程度的課程，學生可按興趣和就業志向選擇課程及升學途徑，憑著專業知識與技能，開創成功事業。

Business 商業



Business Discipline offers programmes in two broad areas, namely “Business and Services” and “Marketing and Management”, with strong relevance to digital skills and technology applications. Through interdisciplinary and project-based learning, industrial attachment and practical training platform HKVTC Shop, our programmes help students acquire professional knowledge and skills to prepare for further studies and future career development.

商業學科為學生提供「商業及服務」和「市場營銷及管理」兩大範疇的課程，重視數碼技能及科技知識的應用，透過專題為本及跨學科研習、工作實習，以及實務培訓配套HKVTC Shop等，助學生掌握專業知識及技能，為未來升學及就業作好準備。

Childcare, Elderly and Community Services 幼兒、長者及 社會服務



Early childhood education, inclusive education, play-based learning, elderly care, social innovation and social work have become some of the most sought-after social services professions in recent years. Childcare, Elderly and Community Services Discipline provides quality programmes in these fields, most of which are recognised by the Government and relevant professional bodies. Through fieldwork placement, study tours, professional exchange and seminars, service projects and volunteer services, students are equipped with the professional knowledge, skills and attitudes to enhance employability in the field.

幼兒及融合教育、遊戲為本學習、長者照護、社會創新及社會工作均為近年具需求的社會服務專業。幼兒、長者及社會服務學科為行業提供高質素的培訓課程，當中大部份課程獲政府及有關專業團體認可。透過實習、參觀、學術交流、專業講座、服務計劃及義工服務等活動，學生可掌握專業知識與技能，培養以人為本、以心服務的正面態度。

Engineering 工程



Engineering Discipline covers the four important development areas, Mechanical & Electrical Infrastructure, Digital Construction and Engineering Design, Urban Transportation and Innovation & Technology, which sustain the economic growth of Hong Kong. Programmes offered are widely recognised by industry and professional bodies such as The Hong Kong Institution of Engineers, The Hong Kong Institute of Surveyors, Hong Kong Institute of Construction Managers, The Hong Kong Institute of Building Information Modelling, etc.

工程學科涵蓋四個重要發展範疇，包括機電建設、數碼建築與工程設計、城市運輸技術，以及創新科技應用，為學生提供優質、適時和專業培訓，支援香港經濟的持續增長。課程備受業界及專業團體認可，如香港工程師學會、香港測量師學會、香港營造師學會及香港建築信息模擬學會。

Health and Life Sciences 健康及 生命科學



Health and Life Sciences Discipline provides professional education and training in Dental Hygiene, Chinese Medicine, Pet Care and Wellness, Health Studies, Rehabilitation Services, Environmental Science, Biomedical Science, Pharmaceutical Science, Food Technology and Safety, Occupational Safety, and Beauty and Personal Care Products with specialised laboratories and teaching facilities. Students acquire professional skills and are ready to work in a wide range of positions in the industry.

健康及生命科學學科設有先進的實驗室及教學設施，提供牙科衛生護理、中醫藥、寵物護理及保健、醫療保健、復康服務、環境科學、生物醫學、藥劑科學、食品科技及安全、職業安全，以及個人護理及美容產品學等的專業教育和培訓。學生從中掌握專業知識與技能，可於行業擔任不同專業職位。

Hospitality 酒店及旅遊



As Hong Kong's tourism industry flourishes and public demand for high-quality leisure, cultural, and sports services grows, the need for talent in related fields continues to rise. Hospitality Discipline offers professional programmes in Hotel and Catering; Tourism and MICE; and Leisure and Sports. Integrating industrial attachment, project-based learning and workplace assessment, students are well-prepared to pursue further studies or have a head start in their chosen career fields upon graduation.

隨著香港旅遊業的發展和公眾對優質康體文娛及運動服務的需求增加，社會對相關行業的人才需求持續上升。酒店及旅遊學科涵蓋酒店及餐飲、旅遊及會議展覽、康體文娛及運動，透過職場行業實習、專案式學習和職場學評等，為學生將來繼續升學或投身行業奠定良好基礎。

INDUSTRY ENDORSEMENT

業界認可



“CLP Power places great emphasis on people development. We have closely collaborated with various institutions to provide training for students interested in the power industry. IVE’s Vocational and Professional Education and Training keeps pace with industry developments and needs. We will work with IVE to nurture more young power engineering talents, ensuring a stable power supply for Hong Kong, promoting the city’s long-term development, and supporting it to achieve its carbon neutrality goals.”

「中華電力著重人才培訓，我們一直與不同院校合作培育有志在電力行業發展的人才。IVE職業專才教育緊貼行業發展及需要，我們將與IVE攜手合作，培訓更多電力工程生力軍，繼續為香港提供穩定可靠的電力，推動香港長遠發展，達致碳中和目標。」

Mr Joseph Law
羅嘉進先生

Managing Director, CLP Power
中華電力總裁

“SW Hong Kong continuously offers employment opportunities to IVE students through our internship and graduate programmes. IVE students are equipped with necessary and professional accounting knowledge, and they also possess good attitude and enthusiasm at work.”

「信永中和香港一直透過實習生計劃和畢業生計劃聘用IVE學生。IVE學生具備基本和專業的會計知識，並擁有良好的工作態度及工作熱誠。」

Mr Roy Lo
盧華基先生

Managing Partner, SW Hong Kong
信永中和香港管理合夥人



“We are delighted to welcome IVE students joining the Hong Kong Disneyland family every year. They come with professional skill set, a strong can-do attitude and, most importantly, a passion for quality service. It’s most inspiring to watch them develop great careers here.”

「每年，我們樂見IVE學生加入香港迪士尼樂園大家庭。他們具有專業技能、積極解決難題的“Can-do”態度，而更重要的是，對優質服務的熱誠。見到同學們在迪士尼建立出色的事業，著實令人鼓舞。」

Mr Michael Moriarty
莫偉庭先生

Managing Director, Hong Kong Disneyland Resort
香港迪士尼樂園度假區行政總裁



YOUR CHOICE, YOUR FUTURE

專業創未來

Jacky Chiu
趙顯臻



“ In IVE, I acquired profound knowledge in fitness and time management skills to reach my full potential as an athlete. Industrial attachment opportunities in sports facility and event management further equipped me for future development. ”

「 IVE課程教授體適能專業知識，助我學懂有效地管理作息和訓練時間，迎戰各項賽事，更安排運動設施管理及籌辦比賽的實習，為我日後發展做好準備。」

- ▲ Full-time sculls athlete, Silver Medalist in Asian Games and Hong Kong Representative in Olympic Games
- ▲ Bachelor of Health Education at the Education University of Hong Kong
- ▲ Graduate of Higher Diploma in Sports Administration

- ▲ 全職雙槳賽艇運動員、亞運會銀牌得主及香港奧運代表
- ▲ 香港教育大學健康教育學士
- ▲ 運動行政學高級文憑畢業生

Rick Law
羅程豐



“ I treasure the valuable internship opportunity and diverse learning experiences offered by IVE. These allowed me to practise professional skills outside classroom and prepare myself for further studies and future career.”

「我在IVE得到寶貴的實習機會，更可參加多元化的活動，在課堂以外實踐專業知識，全面裝備好升學及投身職場。」

- ▲ Contract Technical Assistant at Woon Lee Construction Co., Ltd
- ▲ Bachelor of Engineering (Honours) in Building Services Engineering at THEi
- ▲ Graduate of Higher Diploma in Building Services Engineering
- ▲ Graduate of Diploma of Foundation Studies (Engineering)

- ▲ 煥利建築有限公司合約技術助理
- ▲ THEi高科院屋宇設備工程(榮譽)工學士
- ▲ 屋宇設備工程學高級文憑畢業生
- ▲ 基礎課程文憑(工程)畢業生

Marco Hung
孔慶林



“ IVE gave me the opportunity to work in a medical laboratory, laying strong foundation for my professional qualifications. ”

「IVE給予我在醫務化驗中心實習的機會，為考取專業資格奠定良好基礎。」

- ▲ Associate Medical Technologist of Hospital Authority
- ▲ Master of Science in Clinical Immunology at the University of Manchester, UK
- ▲ Awardee of Alistair Harvey Foundation Scholarship
- ▲ Graduate of Higher Diploma in Biomedical Science

- ▲ 醫院管理局副醫務化驗師
- ▲ 英國曼徹斯特大學臨床免疫學理學碩士畢業生
- ▲ 賀維雅基金會獎學金得獎者
- ▲ 生物醫學高級文憑畢業生

Rita Tsui
徐陽



“ I am grateful to IVE for providing an exceptional learning experience that has shaped my career path. ”

「感謝IVE提供了非凡的學習體驗，引領我的職業生涯。」

- ▲ Lecturer in the Department of Childcare, Elderly and Community Services, IVE
- ▲ Master of Arts in Early Childhood Education, Chinese University of Hong Kong
- ▲ Bachelor of Education in Education and Early Years at University of Hull, UK
- ▲ Graduate of Higher Diploma in Child Care and Education

- ▲ IVE幼兒、長者及社會服務系講師
- ▲ 香港中文大學幼兒教育文學碩士
- ▲ 英國赫爾大學幼兒教育學士
- ▲ 幼兒教育高級文憑畢業生

ABOUT VTC

職業訓練局簡介



Vocational Training Council (VTC), established in 1982, has always been at the forefront of vocational and professional education and training (VPET). As a statutory body, we exist within Hong Kong education system to ensure the skills of the Hong Kong workforce remain fresh and future-ready. Our mandate to provide VPET is vital to meeting industry needs, and fulfilling the aspirations of over 200,000 young people and in-service workers who attend programmes every year across our 14 member institutions.

職業訓練局 (VTC) 於1982年成立，在職業專才教育發展道路上一直走在前沿。VTC作為香港法定機構，在香港教育體系中肩負重任，致力培育與時並進的專業人才。我們秉承一貫宗旨，提供切合行業發展需要的職業專才教育，透過轄下14個機構成員，每年為超過20萬名年輕人及在職人士開啟機會之門。

Network of IVE Campuses 香港專業教育學院院校網絡

IVE (Chai Wan) 柴灣院校

30 Shing Tai Road,
Chai Wan, Hong Kong
香港柴灣盛泰道30號
T 電話：2595 8333
F 傳真：2505 4200
E 電郵：cw-cs@vtc.edu.hk

IVE (Haking Wong) 黃克競院校

702 Lai Chi Kok Road,
Cheung Sha Wan, Kowloon
九龍長沙灣荔枝角道702號
T 電話：2361 5161
F 傳真：2725 2342
E 電郵：hwcs@vtc.edu.hk

IVE (Kwai Chung) 葵涌院校

20 Hing Shing Road,
Kwai Chung, New Territories
新界葵涌興盛路20號
T 電話：2424 6221
F 傳真：2410 1278
E 電郵：csivekc@vtc.edu.hk

IVE (Kwun Tong) 觀塘院校

25 Hiu Ming Street,
Kwun Tong, Kowloon
九龍觀塘曉明街25號
T 電話：2727 4331
F 傳真：2346 6012
E 電郵：ivekt@vtc.edu.hk

IVE (Lee Wai Lee) 李惠利院校

3 King Ling Road,
Tseung Kwan O, New Territories
新界將軍澳景嶺路3號
T 電話：3928 2000
F 傳真：3928 2024
E 電郵：cs-dilwl@vtc.edu.hk

IVE (Morrison Hill) 摩理臣山院校

6 Oi Kwan Road,
Wan Chai, Hong Kong
香港灣仔愛群道6號
T 電話：2574 5321
F 傳真：2572 9847
E 電郵：csivemh@vtc.edu.hk

IVE (Sha Tin) 沙田院校

21 Yuen Wo Road,
Sha Tin, New Territories
新界沙田源禾路21號
T 電話：2606 6227
F 傳真：2694 7029
E 電郵：stcampus@vtc.edu.hk

IVE (Tsing Yi) 青衣院校

20 Tsing Yi Road,
Tsing Yi Island, New Territories
新界青衣島青衣路20號
T 電話：2436 8333
F 傳真：2434 5652
E 電郵：ty-cs@vtc.edu.hk

IVE (Tuen Mun) 屯門院校

18 Tsing Wun Road,
Tuen Mun, New Territories
新界屯門青雲路18號
T 電話：2463 0066
F 傳真：2454 5654
E 電郵：tm-cs@vtc.edu.hk



Information as of 8/2025
資料截至2025年8月

www.ive.edu.hk